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Referat Bestyrelsesmøde  
Tirsdag den 11. juni 2024 

Kl. 17.00 – 19.00 
Afd. Ryslinge 

 
Mødedeltagere: Bestyrelsen  
Referent HJ                                                                                
Afbud: til mejls@fmk.dk  
 
Afbud: Maria TR, Jane, Carina S 
 

Punkt 1 Godkendelse af Dagsorden (10. min) 
 

Ansvarlig Britta 

Sagsfremstilling Dagsorden godkendt.  
 

Bemærkninger Præsentation af bestyrelsen 
 
Bestyrelsen: 
 
Stine Bender, barn på afd. Kværndrup – valgt for en 4. årig periode til foråret 2026 
Bente Rask, barn på afd. Kværndrup – valgt for en 4. årig periode til foråret 2026 
Maria Bertelsen, barn på afd. Ryslinge - valgt for en 4. årig periode til foråret 2028 
Rasmus Borgquist, barn på afd. Ryslinge - valgt for en 4. årig periode til foråret 2028 
Sisse Hansen, barn i Oasen – valgt for 2. årig periode til foråret 2026 
Anne Mette Holmegaard Madsen, barn i Eventyrhuset – valgt for 2. årig periode til foråret 
2026 
Lone Blok Frandsen, børn på afd. Ryslinge – valgt for en 4. årige periode til foråret 2028 
 

Suppleanter:  
 
Sanne Brunse, barn på afd. Kværndrup og i Oasen – valgt for en 2. årige periode til foråret 
2026 
 
Carina Skovlund, børn på afd. Kværndrup – valgt for en 4. årige periode til foråret 2028 

 

Beslutning Medlemmerne blev præsenteret på mødet 

 

Punkt 2 Nyt fra Landsbyordningen (10.min) 

Ansvarlig ME,AS, HJ, JFP 

Sagsfremstilling  
Nyt fra ledelsen 
Anja: I eventyrhuset har de i en periode arbejdet med temaet ”kultur og 
lande”.  
HJ: planlægning af det nye skoleår er i fuld gang. Det gælder skemalægning 
og opgaveoversigter.  
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Der er tilgang af elever, og det er godt. 
 
ME: stillingsopslag er slået op til afd. Ryslinge fordi en lærer har sagt op.  
 
Nyt fra medarbejderne 
 
Jeppe: Begge børnehusene er begyndt at arbejde med en filosofi ”Nest” 
Pædagogstilling er slået op i Oasen 
 

Bemærkninger  

Beslutning   

 
 

Punkt 3 Status på det pædagogiske arbejde i landsbyordningen (20.min) 

Ansvarlig ME 

Sagsfremstilling Bestyrelsen orienteres om de pædagogiske indsatsområder i dagtilbud og 
på skolen 
 

• Status Skole: Lokal Specialtilbud 

• Status Børnehusene: Samarbejdsmodeller 
 
 
I børnehusene er der en ny filosofi som der skal arbejdes med og som skal 
være afsætte for det pædagogiske arbejde. Det er ”NEST”.  
Der er sat et arbejde i gang i personalegruppen som skal gøre 
medarbejderne klogere på det børnesyn der ligger til grund for NEST 
 
Vi får tilsyn fra kommunen hvor fokus er sprog og læringsmiljøer.  
Tilsynet sker med afsæt i data indtastet i programmet ”Hjernen og Hjertet”.   
Der kommer et kursusforløb omhandlende Fællesskabende lege- og 
læringsmiljøer, som arrangeres af kommunen. To personaler fra hvert 
børnehus kommer på kursus.  
 
På skoledelen har vi arbejdet med ”fællesskabende læringsmiljøer” denne 
tænkning tager ligeledes afsæt i NEST- tanken.  
Det hele skal gerne ende i, at vi samlet har en rød tråd for hele 
landsbyordningen Tre Ege. 
 
Lokale specialtilbud: den 7. aug. Skal hele personalegruppen på et fælles 
kursus på Fåborg Fjord. Det er for alle personaler i FMK for skole og SFO. 
  
Vi oplever at vi stadig mangler nogle tydelige retningslinjer for, hvordan 
lokale specialtilbud skal se ud og hvordan det skal struktureres. Vi skal 
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skelne mellem mellemformer og lokale specialtilbud. Dette første år er et år 
hvor vi må afprøve og nytænke.  
Vi er senest blevet opmærksom på, at et lokalt specialtilbud, skal skille sig 
ud som et tydeligt andet tilbud. Det kræver en del omstrukturering af 
ressourcer, for at få dette organiseret.  
Det er vigtigt at elever, der er visiteret til lokalt specialtilbud, også har en 
tilknytning til en almen klasse.  
 
Morten orienterede på mødet om, hvad indførelsen og omstruktureringen til 
lokalt specialtilbud betyder for vores økonomi. Umiddelbar har skolen mistet 
midler på omlægningen. I dette økonomi-år er vi dog blevet godtgjort det 
beløb vi har mistet på omlægningen. Vi ved endnu ikke om det kommer til at 
blive godtgjort fremadrettet.  
 

Bemærkninger  
Det fremgår af den oversigt for tildelte midler som Morten fremlagde i forhold 
til indførelse af Lokalt Specialtilbud, at det samlet set betyder, at vi får færre 
midler tildelt til Tre Ege skoledelen.  
Samtidig skal vi udvikle mellemformer og lokale specialtilbud.  
Det gav anledning til forundring og refleksion på mødet. 
 

Beslutning   

 

Punkt 4 Budget 2024 (10.min) 

Ansvarlig ME 

Sagsfremstilling Orientering og status på budget 24 
ME fremlagde og gennemgik budgettet. 
 

Bemærkninger Budget 24 og økonomitildeling ifm. Lokal Specialtilbud 
 
Der er et merforbrug på skoledelen på de to afdelinger, og der er et 
merforbrug på SFO på afd. Kværndrup.  
Det betyder et forventet merforbrug på 1,2 mil med udgangen af 2024 
Børnehavernes budget ser fornuftigt ud. 
 
Morten fremlagde, i forlængelse af budgetfremlæggelsen, hvordan 
tildelingsmodellen for elever i klasserne er, overordnet i kommunen.  
Det har stor indflydelse på vores økonomi, hvor mange elever der er i 
klasserne.  
Der er enkelte klasse på begge skoleafdelinger, hvor der er få elever i 
klasserne. Det rammer hårdt for økonomien.  
 

Beslutning   
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Punkt 5  Kommunikationsprincip (20.min) 

Ansvarlig Alle 

Sagsfremstilling Endelig godkendelse af kommunikationsprincip 
 

Bemærkninger Endelig version er vedhæftet mødeindkaldelsen. 
 
MED- udvalget havde enkelte bemærkninger i forhold til formuleringerne.  
 
Det blev på mødet drøftet problematikken i forhold til, hvornår beskeder må 
sendes til forældre på aula.  
Der arbejdes fra systemets side på, at man kan sætte tidspunkt på, hvornår 
beskeder bliver sendt afsted.  
Der er forældre der ikke ønsker at få AULA-beskeder i weekenden. Det har 
givet anledning til debat.  
 

Beslutning  
Princippet skal til evaluering hvert år, så det er et dynamisk dokument der 
kan justeres årligt. 
 
Kommunikationsprincippet er godkendt 11.06.24 
 

 

Punkt 6 Status Skoleårets planlægning (15.min) 

Ansvarlig ME / HJ 

Sagsfremstilling  
Status på opgaveoversigter og skema mm. 
Stillingsopslag på lærer til afd. Ryslinge 
 
Det arbejdes på at få ”skoleplanen” færdig Dette sker i samarbejde med TR.  
Skoleplanen er bl.a. med til at sætte rammen for det pædagogiske arbejde, 
mødestrukturen og kommunale initiativer som vi skal arbejde ud fra i det 
kommende skoleår.  
Vi ønsker at der skal være en rød tråd.  
 
Skemaet er godt undervejs, men opsigelse og nyansættelser har forsinket 
processen en smule.  
Den vigtigste prioritering er at dække fagundervisningen, og efterfølgende 
tildeles der tid til de opgaver der skal løses af anden art.  
 
 

Bemærkninger Det er ikke helt afklaret hvornår forældre og børn kan få skemaerne med 
hjem.  
Ansættelsesudvalget til ny ansættelse er ME, Britta/formand, SC, MLO  
 

Beslutning   
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Punkt 7 Årshjul (25.min) 

Ansvarlig Alle 

Sagsfremstilling Evaluering af nuværende årshjul samt forslag til kommende årshjul med 
mødedatoer for 24/25 
Britta oplever at det er vanskeligt at nå grundigt omkring alle punkter med 
den tid der er afsat til møderne.  
 
ME påpegede at da vi er en landsbyordning, hvor det både er dagtilbud og 
skoledel der skal behandles, så er der mange områder der skal behandles 
på møderne.  
 

Bemærkninger • Mødelængde (2 timer vs. 2,5 timer) 

• Mødedatoer (Tirsdag?) 

• Budget 25 – offentliggøres 12. august og høringssvar indsendes 
senest 21. august kl. 23.59. 

 
Første bestyrelsesmøde efter sommerferien er tirsdag d. 13. august kl. 
17.00-19.30 på afd. Kværndrup 
 
Vi skal være opmærksom på, at en del forældremøder bliver planlagt inden 
længe. Det kan derfor være sent at sætte bestyrelsesrepræsentanter på 
forældremøderne, på det første bestyrelsesmøde.  
 
ME laver et udkast til et årshjul til det første bestyrelsesmøde, som et oplæg 
der kan tales ud fra. 
 
 

Beslutning • Alle møder udvides med ½ time: 17-19.30 

• Det fastholdes at møderne skal lægges på tirsdage 
 

• ME laver et udkast til årshjul 
  

 
 

Punkt 8 Orientering (5.min) 

Ansvarlig a. Ved formanden:  
b. Ved skolelederen:  
c. Ved andre:  

Sagsfremstilling        Alle medarbejdere på skole/SFO skal på kursus den 7. 8 
Derfor ønsker vi at lave fælles pasning for begge SFOer på Slottet. 
Besked kommer til alle forældre, med besked om ny ferietilmelding til 
dagen.  
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Det bliver kendte vikarer, som kommer til at passe børnene på denne 
dag.  
Stemningen blandt personalet er positiv for udviklingen af 
mellemformer, og det er dejligt at ALLE kan komme afsted til et fælles 
oplæg.  
Der blev ligeledes på mødet orienteret om nogle af de problematikker, 
der er opstået i forbindelse med udviklingen af de lokale specialtilbud.  
 
HJ/AS: Fælles feriepasning: Der er problematikker og udfordringer i 
denne beslutning.  
Overordnet giver det god mening at lave fælles pasning, men der er 
brug for, at der evalueres på formen. Det gælder både på skoledelen 
og i børnehusene. 
 

Bemærkninger Der var en ros til vores måde at organisere Forårs-SFOen. Det virker 
godt og trygt for børnene sådan som vi gør. Det er lykkede at få 
overgangene til at fungere godt.  

 

Beslutning  

 

Punkt 9 Fremtidige punkter (5.min) 

Ansvarlig alle 

Sagsfremstilling August 24 
 

• Forældreforening – fundraising.  

• Skolemad 

• Bestyrelsens synlighed 

• Udkast til årshjul 

• Budget og høringssvar 
 

Bemærkninger  

Beslutning   

 

EVT. Vi nåede at lave en fordeling til bestyrelsesrep. til forældremøderne 
 
0A: Rasmus og Lone 
1A: Anne Mette 
3A: Rasmus 
4A: Maria  
 
0G: Bente 
1G: Sanne 
3G: Bente 
4G: Carina?/ Bente 
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Bente sender et forslag til repræsentanterne om hvad man kan sige på 
møderne. 
 

Blomster blev givet til Britta, da det var hendes sidste bestyrelsesmøde.  
 
Stor tak til Britta !! for det store arbejde hun har ydet for Landsbyordningen 

Tre Ege Skole       

 
Britta takkede for samarbejdet. Hun ”brænder for arbejdet, og hun har været 
glad for at være en del af Tre Ege Skolens udvikling” 
 

 


